
از فوتبال درآمدى ندارم
تلاش مربى جوان براى پرورش فوتباليست هاى آينده در منطقه سيدى

چندین سالن فوتسال و مجموعه  ورزشی روباز فرصت خوبی را برای نوجوانان و 
جوانان این رشته در سیدی فراهم کرده است تا در این رشته ورزشی پیشرفت کنند. 
البته نباید فراموش کنیم تنها سخت افزار نمی تواند زمینه ساز رشد و شکوفایی یک 

استعداد باشد و برای کشف یک ظرفیت نیاز به متخصصان نیز داریم...
۶۷

برگزارى مراسم پرشور پاسداشت سپهبد شهيد قاسم سليمانى در طرق

ــودن شــرایط جــوی  ــزول برکــت آســمانی و نامناســب ب در شــبی کــه شــاهد ن
ــالمند  از دور و  ــا س ــه ت ــودک گرفت ــرق از ک ــاکنان ط ــر از س ــزاران نف ــم، ه بودی
نزدیــک خــود را بــه محــل مراســمی رســانده بودنــد کــه بزرگ تریــن مراســمی 

ــد... ــزار می ش ــلیمانی برگ ــردار س ــهادت  س ــرای ش ــرق ب ــه در ط ــود ک ب

شكوه يك سردار
بررسى مسيرهاى سبز در گفت وگو با رئيس اداره ترافيك شهردارى منطقه7

۳

موانع در مسير دوچرخه!
حدود ۹کیلومتر مسیر سبز دوچرخه در منطقه۷ تا به امروز احداث شده است. این 
مسیرها در بولوار جمهوری از پروین اعتصامی تا میدان پانزده خرداد، بولوار صبا 
حدفاصل خیابان شهید دایی تا صبای۸۱ و خیابان امام رضا(ع) به صورت رفت 

و برگشت و بولوار فرودگاه از میدان پرواز تا میدان غدیر و....
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۴

روایت جوانی که تصمیم گرفته از سرمایه اندکش 
برای اشتغال زایی در سیدی بهره ببرد

هیجان کارآفرینی!

محلات منطقه مــا :  عنصرى، 17شــهريور،كوى 
كارگران، مقدم، كوشش، كوى پليس، پروين اعتصامى 
المهدى، ســيدى ، ولى عصر(عج)، عســكريه، انقلاب 

  8 صفحهبهارستان،  ابوذر، ايمان، رباط، ايوان، طرق
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محلات منطقه مــا : عنصرى، 17شــهريور،كوى 
كارگران، مقدم، كوشش، كوى پليس، پروين اعتصامى 
المهدى، ســيدى ، ولى عصر(عج)، عســكريه، انقلاب 

بهارستان،  ابوذر، ايمان، رباط، ايوان، طرق

شهرآرا

شام غريبان حضرت زهرا(س)

پس از شــهادت سردار حاج 
قاسم سلیمانی که داغ بزرگی 
بر دل ملت نشــاند، یکی از 
درخواست های مکرر مردم 
نام گذاری بولواری در مشهد 
به نام این ســردار رشید بود، 
رســمی که از زمــان جنگ 
تحمیلی در میان مردم باقی مانده است تا کوچه ها و خیابان های 
شهرشان را به نام شــهدا آذین کنند. حالا میادین، بولوارها، 
خیابان ها و کوچه های زیادی به نام شــهدا شده است. البته 
شاید این نام گذاری ها به آن نتیجه ای که انتظارش را داشتیم، 
نرســید. فرهنگ ایثار و شهادت فقط بســته به نام خیابان ها 
نیســت که با نام گذاری بولوارها به نام شهدا این مهم محقق 
شود، اما شاید کار کوچکی که از دست ما ساخته است، همین 
باشد. با شهادت سردار قاسم سلیمانی، گزینه هایی برای نام 
گذاری مطرح می شد. شاید اولین گمانه زنی و پیشنهاد برای 
این موضوع، بولوار وکیل آباد بود. بزرگ ترین بولوار مشهد که 
سالیان سال اســت به نام وکیل آباد نامیده می شود و در میان 
اشعار و خاطرات و حافظه تاریخی مردم جای خودش را دارد. 
شاید کسی که این پیشنهاد را برای اولین بار مطرح کرد، به این 
موضوع دقت نداشت که چقدر سخت است که حافظه تاریخی 
مردم را در یک بافت زنده و عنوان دار شهر تغییر داد. هنوز میدان 
شــریعتی با نام تقی آباد در میان مردم مشــهور است یا اینکه 
میدان آیت ا...  طالقانی با نام قدیمی احمدآباد در میان عامه 
مردم نامیده می شود. از این مثال هایی که هیچ وقت نام گذاری 
شهری بر حافظه تاریخی مردم غالب نشده، زیاد است. هیچ 
دور از ذهن نبود که با تغییر نام بولوار وکیل آباد به نام سردار شهید، 
عموم مردم آن را با نام قدیمش بنامند. باید در نظر داشت که تغییر 
نام هایی که در میان مردم مشهور است، هزینه های پنهان زیادی 
را به شهر تحمیل می کند، از تغییر کارت و کاتالوگ های کسبه 
و افراد تا تغییر نام معابر. میدان فلســطین، میدان نمایشگاه و 
خیابان شارستان از دیگر گمانه زنی ها در این مدت بود. اعضای 
شورای شهر هم در مصاحبه های متعدد اعلام کردند که به این 
امر اهتمام دارند و هرچه زودتر درباره این نام گذاری تصمیم 
خواهند گرفت. در نهایت ۳گزینه در قالب لایحه ای به شورای 
شهر ارائه شد. یکی از گزینه های  مطرح شده بولوار نماز بود. 
این بولوار یکی از بولوارهای مهم و طولانی شــهر محسوب 
می شود و با توجه به جهت توسعه شهر مشهد، در آینده نزدیک 
یکی از پررفت وآمدترین معابر شهر خواهد شد. گزینه دوم 
حدفاصل میدان جمهوری اسلامی تا پلیس راه طرق بود که 
این مسیر نیز جزو پرترددترین و مهم ترین ورودی های مشهد به 
شمار می رود. در نهایت بولوار جمهوری اسلامی، حدفاصل 
فرودگاه تا میدان پانزده خرداد به عنوان گزینه سوم مطرح شد. 
این گزینه نیز مسیر ورودی زائران و مسافرانی است که از طریق 
خطوط هوایی وارد مشهد می شوند. جلسه رسمی فوق العاده 
شورای شهر مشهد در شنبه  ای که گذشت با دستورکار «بررسی 
نام گذاری یکی از معابر شــهری مشهدمقدس به نام سردار 
شهید حاج قاسم سلیمانی» برگزار شد و با رأی اعضای شورای 
شهر مشهدمقدس یک ایستگاه آتش نشانی، یک فرهنگ سرا 
و حدفاصل میدان جمهوری اسلامی تا پلیس راه طرق به نام 
«سپهبد شهید حاج قاسم سلیمانی» نام گذاری شد. بر همین 
اساس، پایگاه آتش نشانی شاهنامه، فرهنگ سرای پایداری 
و همچنین حدفاصل میدان جمهوری اســلامی تا پلیس راه 
طرق به نام «سردار سپهبد شهید قاسم سلیمانی» نام گذاری 
شد. پل چندسطحی جمهوری اسلامی نیز به نام این سردار 
رشید مزین خواهد شد. بر اساس مصوبه شورا،  شهرداری و 
حوزه فرهنگی و هنری مکلف شد فضاآرایی های لازم اعم از 
نقاشی دیواری، نقوش برجسته   را با توجه به جداره ها و فضاهای 
واقع در مسیر این بزرگراه  انجام دهد. پس ا ز این نام سردار بر 
بولوار ورودی شهر می  درخشد. مردم منطقه۷ در این مدت با 
برگزاری مراسم  متعدد و بزرگداشت برای سردار ثابت کردند 
که دل در گرو این شهید بزرگوار دارند و این خبر باعث شادی 

آن ها خواهد شد.

بولوار سردار

بینایی سنجی از کودکان 
طرقی

به قلم دوربین

حضرت  شهادت  روز  در 
جـــمع  فاطـــــمه(س) 
مـــردم  از  گســـترده  ای 
عـرض  برای  ومسـئولان 
امام  پیشگاه  به  تسلیت 
هرا  لز بیت ا ز ا ( ع ) هشتم
یور  هفده شهر در  واقع 
گزارش  به  شدند.  رضا(ع)  امام  منور  بارگاه   راهی 
شهرآرامحله سیدمحمدصادق میرمرتضوی، مسئول 

بیت الزهرا،  یه  خیر فرهنگی  مجتمع  روابط عمومی 
زهرا(س)  حضرت  شهادت  یبان  غر شام  در  گفت: 
پای  با  بیت الزهرا  در  حضور  با  ۱۰۰۰نفر  از  بیش 
راهی  رضا(ع)  امام  به  تسلیت  عرض  برای  پیاده 
این  در  افزود:  میرمرتضوی  شدند.  رضوی  بارگاه 
شهرداری،  فرمانداری،  از  مسئولانی  عزا  دسته 
نیروی  اوقاف،  رئیس  اسلامی،  تبلیغات  اداره  رئیس 
امربه معروف  شوراهای  مذهبی  هیئت های  انتظامی، 

شرکت کردند.

حرف  اول

هفته  گذشــته پس از 
گذشت حدود ۵سال 
از فعالیت ۷ایستگاه 
دوچرخه در منطقه، 
آن هــا یکــی پس از 
دیگری تخلیه شدند 
و درهایشــان بــرای 
همیشه بسته شد تا  همان تعداد اندک دوچرخه های 
زردرنگ را که در خیابان می دیدیم، دیگر مشاهده 
نکنیم. نکته  درخور تأمل بی خبری متصدیان این 
ایستگاه ها از تعطیلی ایستگاه ها بود. آنان از پایان 

کار و بیکار شدنشان شوکه شده بودند.
مسئولان ایستگاه های دوچرخه   هفته  گذشته مطلع 
شــدند که آخرین روز کاری خود را در این شغل 
سپری می کنند و باید با اتاقک  کوچک آلومینیمی 
و دوچرخه های خاک گرفته  زرد خداحافظی کنند 
و برای امرار معاش خود در جســت وجوی شغل 
دیگری باشند، هرچند که میزان درآمد آن ها آن قدر 

زیاد نبود و زندگی آن ها به سختی سپری می شد. 

 گلایه  بی اطلاعی از بیکاری
یکی از متصدیان باســابقه  منطقــه درباره پایان 
کارش می گوید: ســاعت ۷صبح بــا من تماس 
گرفتند و گفتند که باید ایســتگاه را تحویل بدهم 
و یک ساعت بعد، شخصی از طرف  شرکت آمد 

یل گرفت. پس از من هم  و ایستگاه را از من تحو
به سراغ ایستگاه های دیگر رفت. این سرپرست 
سابق ایستگاه  دوچرخه ادامه می دهد: من و سایر 
همکارانم با اتمام این کار مشکلی نداشتیم. تنها 
از این ناراحتیم که چرا صبح همان روز این را خبر 
دادند و از قبل به ما نگفتند تا به دنبال شغل دیگری 
بگردیم. عــلاوه بر این، نگرانــی ما حقوق های 
عقب افتاده  ای اســت که ماه هاســت پرداخت 
نشده اســت. خود من ۷ماه و ۱۵روز حقوق، به 
علاوه  عیدی را از شرکت طلب دارم. برای تسویه 
حساب که به شــرکت مراجعه کردم، فرمی را که 
روی آن لوازم ایســتگاه نوشته شــده بود، همراه 
با یک قــرارداد کاری ۱۵روزه  برای دی ماه امضا 
کردم. ســپس به من گفتند آماده شــدن چک ها 
۳هفته  زمان می برد و ما خودمان خبرتان می کنیم 

تا برای گرفتن چک مراجعه کنید.
متصدی سابق ایســتگاه دوچرخه علت استقبال 
نکــردن شــهروندان را بی کیفیتــی دوچرخه ها 
می داند و می افزاید: به طــور میانگین در روز تنها 
۲ یا ۳نفر به ایستگاه ها مراجعه می کردند که دلیل 
این اســتقبال کم نیز بی کیفیت بودن دوچرخه ها 
بود. اگر دوچرخه  باکیفیت در ایستگاه به کار گرفته 
می شد، مردم از آن استقبال می کردند و حتی برای 
بهره بردن از دوچرخه ها هزینه می پرداختند. علاوه 
بر این، دومین عامل استقبال  نکردن مردم موقعیت 

ایســتگاه ها از هم بود. برخی ایســتگاه ها بسیار 
نزدیک به هم و برخی بافاصله زیاد بودند.

ینی ایســتگاه های قدیمی با  جایگز
ایستگاه های مجهز

برای اطلاع از دلایل تعطیلی ایستگاه های دوچرخه 
و همچنین حقوق عقب افتاده متصدیان ایستگاه ها 
با یوسفی، مدیرعامل شرکت پیمانکار، به گفت وگو 
می پردازیم. یوسفی می گوید: ما وسایل و نیروها 
را از ایســتگاه ها خارج کردیم و تمام ایستگاه های 
دوچرخه را در این هفته به شهرداری بازمی گردانیم 
و قرار است شهرداری به جای آن ها ایستگاه های 

مجهزی دایر کند.
یوسفی در پاســخ به پرداخت معوقات کارکنان 
ید: تعداد نیروهای ما حدود  این شــرکت می گو
۱۰۰نفر بود که البته در چندماه اخیر تعدادشــان  
کاهــش یافــت و حقوقشــان پرداخت شــد؛ 
به خصوص در ایســتگاه هایی که تابلو تبلیغاتی 
نداشــت و از آن بهره وری نداشــتیم. برای بقیه 
کارکنان نیز دیگر کاری نداریم و تک تک این افراد 
برای تسویه حســاب به ما مراجعه می کنند و کل 
یه خواهند شد. متصدیان ایستگاه ها  نیروها تسو
با مراجعه به حسابداری شرکت چکی را دریافت 
خواهند کرد و تلاش می کنیم حداکثر در عرض 

یه کنیم. ۲ماه آن ها را تسو

مشکل شرکت 
ما استقبال کم 
شهروندان 
نبود، بلکه 
بیلبوردهای 
تبلیغاتی بود که 
پشت درختان 
قرار گرفتند

گزارشى از تعطيلى 7ايستگاه دوچرخه در منطقه و بلاتكليفى متصديان آن ها

مرگ ايستگاه هاى دوچرخه در پنج سالگى

سعید جلائیان
خبرنگار شهرآرا محله

زینبی

    سیده نعیمه زینبی   

دبیر شهرآرا محله
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حدود ۹کیلومتر مســیر 
سبز دوچرخه در منطقه۷ 
تا به امروز احداث شــده 
اســت. این مســیرها در 
ز  بولــوار جمهــوری ا
پروین اعتصامی تا میدان 
پانزده خرداد، بولوار صبا 
حدفاصل خیابان شهید دایی تا صبای۸۱ و خیابان امام 
رضا(ع) به صورت رفت و برگشــت و بولوار فرودگاه از 
میدان پرواز تا میدان غدیر و تقاطع شــهید شیرودی و 
شهید صدر۱۳ به صورت یک طرفه هستند. چندین سال 
از ایجاد مسیرهای دوچرخه می گذرد، اما در این مدت 
آن ها بیشتر مورد استفاده موتورسیکلت سواران، کسبه 

و عابران پیاده قرار گرفتند تا دوچرخه ها.
با مصطفی مرادزاده، رئیس اداره ترافیک منطقه، درباره 
برنامه های این اداره برای مسیرهای سبزرنگ دوچرخه 

به گفت وگو می پردازیم.
مرادزاده علت تمایل کم دوچرخه سواران به این مسیرها 
را قرار داشتن آن ها در پیاده رو می داند و می گوید: همه 
مســیرهای دوچرخه  منطقه در پیاده روهــا قرار دارند، 
درصورتی که مســیرهایی که در پیاده روها هســتند، 
نسبت به مسیرهای ســواره رو مطلوبیت کمتری برای 

دوچرخه سواران دارند.
مــرادزاده ادامه می دهــد: کیفیت کلی مســیرهای 
دوچرخه منطقه مناسب ارزیابی می شود، ولی ما برای 
بهبود کیفیت این مسیرها برنامه هایی را در دستورکار 
یض دریچه های فاضلاب مســیرهای  داریم که تعو
دوچرخه در بولوار جمهوری که باعث به وجود آمدن 

ناهمواری هایی شــده با دریچه هــای پلیمری نمونه  
آن اســت. با تعویض این دریچه ها مســیر هم سطح 
می شــود و تردد برای دوچرخه ســواران در آن ساده و 

مطلوب تر  خواهد شد.

 پیشنهاد احداث مسیر دوچرخه در خیابان
رئیس اداره ترافیک منطقه از برنامه های پیشــنهادی 
ایــن اداره خبر می دهد و اظهــار می کند: ما نظرات 
و پیشــنهادهای خــود را که با کمک ســازمان های 
مردم نهــاد جمع آوری کردیم، بــه معاونت عمران، 
حمل ونقل و ترافیک شــهرداری در راستای توسعه  
مســیرهای دوچرخه و اتصال آن ها بــه یکدیگر از 
طریق احداث مســیر ســواره رو ارائــه کردیم که در 
صورت موافقت این معاونــت و تخصیص اعتبار، 
۸کیلومتر به طول مســیرهای دوچرخه در سال های 

۹۹ و ۱۴۰۰ افزوده می شود.
مرادزاده درباره معابر جدیدی که مسیر دوچرخه در آن 
ید: مسیرهایی که برای  احداث خواهد شد نیز می گو
ما اولویت بیشــتری دارند، شــامل بولوار جمهوری 
اسلامی حدفاصل تقاطع پروین تا میدان پرواز است 
تــا حدفاصل میــدان پانزده خرداد تا فرودگاه مســیر 
یت  بعدی در بولوار ثامن  دوچرخه  تکمیل شود. اولو
و صباســت تا ما بتوانیم مســیرهای دوچرخه بولوار 
جمهوری اسلامی و بولوار صبا را به هم متصل کنیم. 
با توجه به عرض خیابان و شــرایط ترافیکی در بیشتر 
موارد احداث مسیر در سواره رو را پیشنهاد دادیم، اما 
باید ببینیم کارشناسان در معاونت پس از بررسی چه 

تصمیمی خواهند گرفت.

دوچرخه سواری با مانع
رئیــس اداره ترافیک شــهرداری منطقــه موانعی که 
دوچرخه سواران در مسیرهای دوچرخه منطقه با آن ها 
به رو هســتند را این گونه معرفی می کند: پوشش  رو
گیاهی یکی از موانعی اســت که دوچرخه سواران با 
آن برمی خورند؛ چراکه در ســال های اخیر پوشش 
گیاهی واقع در حاشیه مسیرها رشد کرده و شاخه ها 
وارد مسیرهای دوچرخه شــده است. مشکل بعدی 
معابر فرعی هستند که به معبر اصلی متصل می شوند 
و اتصال پیوسته مســیر دوچرخه را با مشکل روبه رو 
می کنند. علاوه بر این ها سدمعبر نیز یکی از عوامل 
اصلی اســت. با توجه به اینکه استفاده از مسیرهای 
دوچرخه کم اســت، برخــی از شــهروندان در آن 
ســدمعبر می کنند که متأســفانه نیروی اجرایی هم 
برای رفــع آن کافی نیســت. ما بارها شــاهد توقف 
خودروها، وسایل و تجهیزات کســبه در مسیرهای 
دوچرخه بوده ایم که برخی از آن ها با کمک همکاران 
خدمات شهری و مأموران ســدمعبر شهرداری حل 
شــد و به کســبه و افرادی که به ایــن کار اقدام کرده 
بودند، تذکراتی داده شــد اما متأسفانه موارد آن قدر 
متعدد است که تا زمانی که دوچرخه سواران زیادی 
از این مســیرها اســتفاده نکنند و رفع موانع در این 
مســیرها یک مطالبه عمومی نشــود، نمی توان کار 

جدی برای حل آن انجام داد.
مرادزاده در انتها می افزاید: دوچرخه ســواران عزیز در 
صورت مشــاهده موانع یا مزاحمت پوشــش گیاهی 
می توانند با ســامانه ۱۳۷ تماس بگیرند و ما به سرعت 

برای حل این موانع اقدام خواهیم کرد.

سعید جلائیان

به همت دفتر تسهیلگری طرق و با مشارکت سازمان بهزیستی، کودکان ۳تا ۶سال 
طرقی بینایی سنجی می شوند.به گزارش شهرآرامحله، مدیر دفتر توسعه طرق گفت: 
برای ۴بینایی سنجی برنامه ریزی کردیم که تاکنون ۲بار در مهدکودک و یک بار در دفتر 
تسهیلگری برای کودکان شهرک طرق به صورت رایگان انجام شده است. حیدرپور ادامه 

داد: آخرین بینایی سنجی در تاریخ ۲۶دی ماه در زینبیه  طرق انجام خواهد شد و افرادی 
که تاکنون همراه فرزندان خود مراجعه نکرده اند، می توانند به این محل مراجعه کنند. وی 
افزود: به تمامی کودکانی که شرکت کنند، کارت سلامت داده می شود و افرادی که مشکل 

بینایی داشته باشند نیز رایگان به مراکز درمانی ارجاع خواهند شد. 

بررسى مسيرهاى سبز در گفت وگو با رئيس اداره ترافيك شهردارى منطقه7

موانع در مسير دوچرخه!

 نبود فرهنگ دوچرخه سواری و مسیرهای کم 
دوچرخه در شهر

 مدیرعامل شــرکت پیمانکار درباره یک باره جمع شــدن 
ایستگاه، اظهار می کند: این تصمیم ناگهانی نبود و از حدود 

یک سال ونیم پیش قرار بود این کار انجام شود. 
یوســفی دلیل اســتقبال کم شــهروندان را نبــود فرهنگ 
دوچرخه سواری می داند و شکست این شرکت را به محصور 
بودن تابلوهای تبلیغاتی در حصار شاخه های درختان ربط 
می دهد. او می گوید: مشکل شرکت ما استقبال کم شهروندان 
نبود، بلکه بیلبوردهای تبلیغاتی بود که  پشــت درختان قرار 
گرفتند. ما قرار بود از تابلوهــای تبلیغاتی حقوق متصدیان 
ایستگاه ها را به دســت آوریم، ولی تعداد زیادی از تابلوهای 
ایستگاه های ما زیر شاخه های درختان قرار داشت.یوسفی 
ادامه می دهد: علت استقبال نکردن شهروندان نیز به عقیده  
من این بود که این کار فرهنگ ســازی نشده بود. به طوری که 
مردم از دوچرخه به عنوان یک ورزش استقبال کنند و دومین 
دلیل مسیرهای دوچرخه  بود که در گذشته ایجاد نشده بود و 
به تازگی احداث شدند، وگرنه قیمت کرایه دوچرخه ها ساعتی 
۲۰۰تومان و طریقه  تحویل نیز ساده بود. شهروندان هرکجا 
می خواســتند، دوچرخه ها را تحویل می دادند. حتی برای 
ثبت نام پول سفته ها را خودمان پرداخت می کردیم. البته به ما 
می گفتند که دوچرخه ها بی کیفیت هستند، ولی ما مشتریان 
خاص خودمان را داشتیم. ان شــاءا... دوچرخه ها که تغییر 
کردند، روی فرهنگ ســازی کار کنیم و الا شرایط به همین 

صورت خواهد بود. 
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محلات منطقه مــا : عنصرى، 17شــهريور،كوى 
كارگران، مقدم، كوشش، كوى پليس، پروين اعتصامى 
المهدى، ســيدى ، ولى عصر(عج)، عســكريه، انقلاب 

بهارستان،  ابوذر، ايمان، رباط، ايوان، طرق

دنبال منفعت مالی 
نیستم!

روایت جوانی که تصمیم گرفته از سرمایه اندکش برای اشتغال زایی در سیدی بهره ببرد

هيجان كارآفرينى!
شـايد از بيـرون كـه نـگاه مى كنيم تأسـيس يـك خياط خانـه كار آن قدر 
مهمى نباشـد كه نياز باشـد براى آن گزارشـى به اين وسـعت چاپ شـود؛ 
ولـى اگر بدانيـم يك جـوان ايرانى با نيازسـنجى در ميان مـردم منطقه اى 
كم برخـوردار به اين نتيجه رسـيده اسـت كـه مى توانـد گام كوچكى براى 
2رفع مشـكلات محلـه بـردارد و اندك سـرمايه اى كه در طول 2رفع مشـكلات محلـه بـردارد و اندك سـرمايه اى كه در طول 2سـال جمع 
كـرده براى اين كار گذاشـته اسـت، ماجـرا كمى فرق مى كند. حسـينى كه 

سیده نعیمه زینبی

گـل دفتــــر

افتاده اســت. اگر در مناطق برخوردار شــهر تنقلات متنوع 
دست بچه هاســت، اینجا گاهی یک لقمه نان پنیر ساده مادر 
است که می خورند یا گاهی همان هم نیست. این ها در ذهن 
من نقش بســته و یک انگیزه و هیجان کارآفرینی را در وجودم 
بیدار کرده که حالا به انفجار رسیده است و باعث شده تا الان 

بخواهم این کار را انجام بدهم.

 از صفر تا صد
البته خودش هم می داند که کار ســختی را شــروع کرده ولی 
توکل به خدا اولین رازی اســت که با ما در میان می گذارد تا ما 
هم تسلیم ایده اش باشیم: من به این گستردگی کار نکرده بودم. 
مدت کوتاهــی در خیاط خانه خواهرخانمم مشــغول بودم. 
در بولوار مصلی کارگاه خیاطــی دارد و چند خانم برایش کار 
می کنند و الان هم کارگاهش دایر است. تصمیم گرفتم اینجا 

را خودم راه اندازی کنم. قرار است کارهایی را بپذیریم که پیش 
از این برش خورده و آماده دوختن است تا در شروع کار سرمایه  

زیادی لازم نباشد.
 او با اندک پس اندازی که در طول ۲سال از کار اصلی اش کنار 
گذاشته است، ۴چرخ راسته دوز و سردوز خریده و این مکان 
را اجاره کرده است. می گوید: ۲سال است که در ذهنم این ایده 
را پرورش می دهم. مبلغی از کار خودم را پس انداز کردم. در 
ظرف این مدت حدود ۲۰میلیون تومان جمع شد و این مبلغ 
را به جای اینکه بخواهم در بانک بگذارم یا کار دیگری بکنم یا 
ماشــینم را بهتر کنم در این کار گذاشتم. این فکر در ذهنم بود 
کــه کاری را انجام بدهم که به درد دیگران هم بخورد. ســعی 
کردم با همین مقدار پول کاری را آغاز کنم که چند نفر دیگر هم 
از آن استفاده کنند. کسانی که به لحاظ مالی ممکن است در 
سطح ضعیفی باشــند و بخواهند از این ظرفیت برای افزایش 

است که می خورند یا گاهی همان هم نیست. این ها در ذهن 
من نقش بســته و یک انگیزه و هیجان کارآفرینی را در وجودم 
بیدار کرده که حالا به انفجار رسیده است و باعث شده تا الان 

بخواهم این کار را انجام بدهم.

 از صفر تا صد
البته خودش هم می داند که کار ســختی را شــروع کرده ولی 
توکل به خدا اولین رازی اســت که با ما در میان می گذارد تا ما 
هم تسلیم ایده اش باشیم: من به این گستردگی کار نکرده بودم. 
مدت کوتاهــی در خیاط خانه خواهرخانمم مشــغول بودم. 
در بولوار مصلی کارگاه خیاطــی دارد و چند خانم برایش کار 
می کنند و الان هم کارگاهش دایر است. تصمیم گرفتم اینجا 

زیادی لازم نباشد.
۲ او با اندک پس اندازی که در طول ۲ او با اندک پس اندازی که در طول ۲سال از کار اصلی اش کنار 
۴گذاشته است، ۴گذاشته است، ۴چرخ راسته دوز و سردوز خریده و این مکان 
۲را اجاره کرده است. می گوید: ۲را اجاره کرده است. می گوید: ۲سال است که در ذهنم این ایده 
را پرورش می دهم. مبلغی از کار خودم را پس انداز کردم. در 
ظرف این مدت حدود ۲۰میلیون تومان جمع شد و این مبلغ 
را به جای اینکه بخواهم در بانک بگذارم یا کار دیگری بکنم یا 
ماشــینم را بهتر کنم در این کار گذاشتم. این فکر در ذهنم بود 
کــه کاری را انجام بدهم که به درد دیگران هم بخورد. ســعی 
کردم با همین مقدار پول کاری را آغاز کنم که چند نفر دیگر هم 
از آن استفاده کنند. کسانی که به لحاظ مالی ممکن است در 
سطح ضعیفی باشــند و بخواهند از این ظرفیت برای افزایش 

 کمک به اقتصاد خانواده
فضای تولیدی یکی از منازل واقع در خیابان ســبحان اســت 
با یک فضای ســنتی ایرانی. از در ورودی وارد حیاط کوچک 
مجموعه می شویم و ۳پله را پشت سر می گذاریم. حالا یک 
سالن دوازده متری با ۲ اتاق در ۲طرف پیش روی ماست. اینجا 
اجاره ای اســت. موکت های قرمز و چرخ هــای خیاطی تنها 
حاضران بی جان این جمع اند. هنوز صدای یکســره چرخ در 
فضای اتاق ها نپیچیده و سرمای هوا غالب است، اما همین که 
اولین سفارش کار برسد، خیاط ها شروع می کنند به دوخت و 
دوز و همهمه چرخ ها نمی گذارد صدا به صدا برسد. صدایی که 
نوای تولید است در محله ای در حاشیه شهر. حسینی که پیش 
از این مجری برنامه های کودک در مناسبت های مختلف بوده 
است، می گوید: من اجراهای متعددی در این محله داشته ام 
از ظرفیت هــا و قابلیت های اینجا خبر دارم. در این محله نیاز 
است که چنین کارهایی انجام بشود. خانواده ای هست که ۳تا 
بچه  دارد و مرد خانواده درآمد ماهانه اش نزدیک به یک میلیون 
تومان اســت. در این شرایط شــاید آن خانم با این کار بتواند 
حدود ۵۰۰هزار تومان درآمد داشته باشد. قطعا هم به دردشان 
می خورد. ما این تولیدی را فعال کردیم تا از مردم سبحان و قائم 
و سیدی استفاده کنیم. کسانی که خیاطی را بلدند، ولی به دلیل 
مشغله های داخل منزل نمی توانند به آن بپردازند. حسن اینجا 
این است که نیاز نیست خیلی از منزل دور شوند. فضایی ایجاد 
کردیم  که بتوانیم از چرخ کارهای این محله استفاده 
کنیم. این کار از ۲وجه به 

نفع محله اســت؛ هم از نظر مالی که می توانند درآمدی برای 
کمک به خانواده داشته باشند و هم فعالیتی است که خانم های 
محله را درگیر کار می کند. جدا از کار منزل، این کار می تواند 

به اقتصاد خانواده کمک کند.

 با بچه ها ارتباط دارم
راهرو میان ۲ اتاق را نشانمان می دهد و می گوید: تعدادی از 
افراد گفتند که ما بچه داریم و نمی توانیم بیاییم. قرار است فضای 
سالن را برای کودکان اختصاص بدهیم که بچه ها بازی کنند 

و درسشان را بخوانند تا مادرهایشان هم به کارشان برسند.
انــگار او در فضــای کارگاه خیاطی هم نمی تواند از پیشــه 
اصلی اش که شاد کردن دل بچه هاست، دست بردارد. این را 
کسان دیگری که با او کار کرده اند هم اذعان می کنند. بسیاری 
از برنامه هایی که در این منطقه اجرا می کند، با دســتمزد کم 
و گاهی رایگان اســت. برایش فرقی ندارد کــه در یک محله 
بالای شهر دست به میکروفون ببرد یا در یک محله پایین شهر! 
کودکان نقش اصلی بازی های او هستند و خوش حالی آن ها 
هدف اصلی اســت. به باور او ارتباط با بچه های پایین شهر 
سخت است، اما معتقد اســت که  به خوبی از عهده این کار 
برآمده است، تا جایی که دوستان خوبی در این محلات یافته 
است. می گوید: من همیشه بعد از اجرای برنامه هایم جدا از 
فضای برنامه با بچه ها ارتباط برقرار می کنم و از آن ها سؤالاتی 
می پرسم. مثل اینکه دوست داری در آینده چه کاره شوی یا چه 
رشته ورزشی را دنبال کنی؟ بعضی وقت ها پیش آمده که بچه ها 
گفته اند دوست دارم فوتبالیست شوم ولی کفش یا لباس ندارم. 
یا دوست دارم فلان رشــته را بخوانم و پولش را 
ندارم.  بارها پیش آمده 
در زنگ هــای تفریح 
که مــا در حال وصل یا 
قطع سیســتم هستیم، 
چشمم به دست بچه ها 
ن  یشــا کی ها را و خو
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مــن بــه دنبــال ســوددهی و منفعــت مالــی بــرای خــودم نیســتم. ســودش را 
ــد.  ــا کار می کنن ــه اینج ــانی ک ــا و کس ــرج در همین ج ــرای خ ــی ب ــم، ول می خواه
ــد،  ــا کار می کنن ــه اینج ــانی ک ــدم کس ــه دی ــیدم ک ــه ای رس ــه مرحل ــاید روزی ب ش
ــه انــدازه مطلــوب رســانده ام؛ آن گاه شــاید  تأمیــن هســتند و تعــداد چرخ هایــم را ب

ــون  ــه ام چ ــا را گرفت ــن فض ــن ای ــم. م ــته باش ــم داش ــادی ه ــت م ــم برداش بخواه
ــود کار  ــد از خ ــرفت بای ــن پیش ــه ای ــته ام. هزین ــر داش ــم در نظ ــرفت کار را ه پیش
دربیایــد تــا افــراد بیشــتری ســر کار بیاینــد. مــن ۶مــاه دیگــر بایــد تعــداد چرخ هــا 

ــانم. ــرخ برس ــه ۸چ را ب

روایت جوانی که تصمیم گرفته از سرمایه اندکش برای اشتغال زایی در سیدی بهره ببرد

هيجان كارآفرينى!
پيـش از ايـن مجـرى برنامه  هـاى كودكانه بـوده و فرزندان محله سـيدى در برنامه هـاى مختلفى 
كـه در منطقـه برگـزار شـده اسـت، او را به نام عمـو مى شناسـند، حالا طرحـى نـو در انداخته 
اسـت. او بـه خيابان سـبحان و محلـه خلج آمده اسـت تا با كمك مـردم محله يك كار و كسـب 
محلـى راه بينـدازد. حسـينى تأكيـد مى كنـد كه هـدف او از اجـراى اين طـرح اشـتغال زايى و 
كمـك بـه اقتصـاد خانواده هاى ضعيف منطقه اسـت و از سـودى كه قرار اسـت از اين كار كسـب 

كنـد، مى خواهد كارش را گسـترش بدهد تا تعداد بيشـترى شـاغل شـوند.

درآمد خانواده شان بهره ببرند. شاید یک خانم با درآمد اندکی 
که از این راه به دست می آورد، کمک خرج خانواده اش باشد. 
این را در خودم دیدم که بتوانم از این مبلغ پس اندازی که دارم 
دیگران هم ســود ببرند. من ایده ام این است که ابتدا با ۴چرخ 
این کارگاه را راه بیندازم. در مرحله بعد می خواهم تعداد چرخ ها 
را افزایش بدهم و در مرحله ســوم قرار است تولید از خودمان 
باشد و صفر تا صد برنامه را از خرید و برش پارچه تا فروش آن 

را خودمان انجام بدهیم.

پله پله اجرا را آموختم  
سال ها عموی مهربان بچه های آشنا و فامیل بوده است و دست 
اتفاق او را به سمت اجرا می کشــاند: هنر کار کودک را از ایام 

نوجوانی دوست داشتم. قبل از اینکه روزگار 
مرا به سمت 

این کار بکشاند، علاقه زیادی به بچه ها داشتم. سعی می کردم 
بچه ها را شاد کنم.  گاهی با یک عروسک یا تقلید و تغییر صدا 
بچه ها را دور خودم جمع می کــردم. حتی در جمع فامیلمان 
هم زمانی که وارد می شــدم، بچه ها گرد من بودند. در ســن 
هجده سالگی وارد کار هنری شدم. اولین کاری که پایه گذار 
ورود من به دنیــای اجرا برای بچه ها بود، پوشــیدن تن پوش 
عروســکی بود. حدود ۳ســال داخل تن پوش های 
عروسکی بودم و کار صداپیشگی هم انجام می دادم. 
واقعا علاقه داشــتم و آن را کسر شــأن نمی دانستم. 
بعد در میان مجری ها دوســتان خوبی پیدا کردم که 
زمینه ساز ورود من به کار اجرا شدند. من اندک اندک 
کار را یاد گرفتــم و دوره های مختلف کار با کودک را 

گذراندم و شدم مجری برنامه های کودک.
 الان دیگر برایش فرق ندارد که ۳۰نفر پای اجرایش 
بنشینند یا ۳۰۰۰نفر. البته نمی تواند منکر هراسش 
در شروع کار  از نگاه تماشــاچی باشد: من همان 
ابتدای کار از اینکه بخواهم با تماشــاچی رودررو 
بشوم، ترس داشتم. اصلا قدرت این را که بخواهم 
روی سن بروم و با افراد چشم در چشم بشوم نداشتم. 
زیر تن پوش چهره من دیده نمی شــد. پله پله این را 
آموختم که چطور با تماشــاگر ارتباط برقرار کنم. 
نقاب را برداشتم و در مقابل چشمشان ظاهر شدم. 
برنامه های من در ابتدا با ۲۰نفر بود ولی به مرور زیاد 

شد تا جایی که جلو ۳۰۰۰نفر هم اجرا داشته ام.

 می خواهم گرهی بگشایم
جالب است که این ارتباط دیرینه با منطقه سیدی 
از همان شروع کارش برقرار بوده است: از سال۹۰ 
در محله ایمــان که آن موقع جــزو منطقه۸ بود، 
برنامه اجرا می کردم. من از همان ســال با سیدی 
ارتبــاط برقرار کــردم. یکــی از محله هایی بود 
که زیاد  می آمدم. بعضــی از همکارانم خیلی 
ســخت می توانند با بچه هــای این محلات 
ارتباط بگیرنــد. بچه هــای این محلات 
اخلاق های خاص خودشــان را دارند اما 
من با آن ها دوســت شــده ام. از کودکان 
و نوجوان تا بزرگ ترهایشــان. حالا یک 
ارتباط صمیمی داریم که احساس می کنم 
متعلق به همین محلــه ام. من زاده محله 
کوهسنگی مشهدم اما شغلم به من کمک 
کرد تا فرقی میان بچه ها نگذارم. من 
الان بــرای برخوردارترین محله 
مشهد همان جوری برنامه اجرا 
می کنم کــه در پایین ترین نقطه 
آن. به این فکر  نمی کنم که برای 

این را در خودم دیدم که بتوانم از این مبلغ پس اندازی که دارم 
۴دیگران هم ســود ببرند. من ایده ام این است که ابتدا با ۴دیگران هم ســود ببرند. من ایده ام این است که ابتدا با ۴چرخ 
این کارگاه را راه بیندازم. در مرحله بعد می خواهم تعداد چرخ ها 
را افزایش بدهم و در مرحله ســوم قرار است تولید از خودمان 
باشد و صفر تا صد برنامه را از خرید و برش پارچه تا فروش آن 

را خودمان انجام بدهیم.

پله پله اجرا را آموختم
سال ها عموی مهربان بچه های آشنا و فامیل بوده است و دست 

پله پله اجرا را آموختم
سال ها عموی مهربان بچه های آشنا و فامیل بوده است و دست 

پله پله اجرا را آموختم

اتفاق او را به سمت اجرا می کشــاند: هنر کار کودک را از ایام 
نوجوانی دوست داشتم. قبل از اینکه روزگار 

مرا به سمت 

بچه ها را دور خودم جمع می کــردم. حتی در جمع فامیلمان 
هم زمانی که وارد می شــدم، بچه ها گرد من بودند. در ســن 
هجده سالگی وارد کار هنری شدم. اولین کاری که پایه گذار 
ورود من به دنیــای اجرا برای بچه ها بود، پوشــیدن تن پوش 
۳عروســکی بود. حدود ۳عروســکی بود. حدود ۳ســال داخل تن پوش های 
عروسکی بودم و کار صداپیشگی هم انجام می دادم. 
واقعا علاقه داشــتم و آن را کسر شــأن نمی دانستم. 
بعد در میان مجری ها دوســتان خوبی پیدا کردم که 
زمینه ساز ورود من به کار اجرا شدند. من اندک اندک 
کار را یاد گرفتــم و دوره های مختلف کار با کودک را 

گذراندم و شدم مجری برنامه های کودک.
 الان دیگر برایش فرق ندارد که ۳۰

بنشینند یا ۳۰۰۰نفر. البته نمی تواند منکر هراسش 
در شروع کار  از نگاه تماشــاچی باشد: من همان 
ابتدای کار از اینکه بخواهم با تماشــاچی رودررو 
بشوم، ترس داشتم. اصلا قدرت این را که بخواهم 
روی سن بروم و با افراد چشم در چشم بشوم نداشتم. 
زیر تن پوش چهره من دیده نمی شــد. پله پله این را 
آموختم که چطور با تماشــاگر ارتباط برقرار کنم. 
نقاب را برداشتم و در مقابل چشمشان ظاهر شدم. 
برنامه های من در ابتدا با ۲۰نفر بود ولی به مرور زیاد 

شد تا جایی که جلو ۳۰۰۰نفر هم اجرا داشته ام.

 می خواهم گرهی بگشایم
جالب است که این ارتباط دیرینه با منطقه سیدی 

از همان شروع کارش برقرار بوده است: از سال
در محله ایمــان که آن موقع جــزو منطقه

برنامه اجرا می کردم. من از همان ســال با سیدی 
ارتبــاط برقرار کــردم. یکــی از محله هایی بود 
که زیاد  می آمدم. بعضــی از همکارانم خیلی 
ســخت می توانند با بچه هــای این محلات 
ارتباط بگیرنــد. بچه هــای این محلات 
اخلاق های خاص خودشــان را دارند اما 
من با آن ها دوســت شــده ام. از کودکان 
و نوجوان تا بزرگ ترهایشــان. حالا یک 
ارتباط صمیمی داریم که احساس می کنم 
متعلق به همین محلــه ام. من زاده محله 
کوهسنگی مشهدم اما شغلم به من کمک 
کرد تا فرقی میان بچه ها نگذارم. من 
الان بــرای برخوردارترین محله 
مشهد همان جوری برنامه اجرا 
می کنم کــه در پایین ترین نقطه 
آن. به این فکر  نمی کنم که برای 

محله برخوردار برنامه  بهتری اجرا کنــم. از نظر من این ۲ در 
یک سطح هستند و حتی بچه های اینجا را بیشتر دوست دارم، 
چون رابطه خاکی و صمیمانه ای دارنــد و با من خیلی خوب 

ارتباط گرفته اند.
البته او می توانست هرکجای این شهر این کارگاه را راه بیندازد: 
قبل از اینکه شــروع کنــم، افراد زیادی به مــن می گفتند چرا 
می خواهی در این محله ایــن کار را انجام بدهی و حتی به من 
توصیه می کردند در محله زندگی خودت این کار را انجام بده 
که راحت تر باشی، چه برای سرکشی و چه برای رفت وآمد. گفتم 
من می خواهــم کاری را انجام بدهم که گرهی از کار مردم هم 
گشوده شود. دوست داشــتم در منطقه ای کار را راه بیندازم که 

نیاز بیشتری داشته باشند.

 آدم باید عاشق کارش باشد
کید می کند که شغل اصلی  او در میان صحبت هایش بارها تأ
او خیاطی نیست و قرار نیست خودش به صورت تمام وقت در 
این کارگاه حضور داشته باشد. او بارها در وادی اجرا با کودکانی 
سر و کار داشته است که زنگ تفریح نگاهشان به دست دیگر 
بچه هاســت. این درد همراه او سال ها آمده و بزرگ شده است 
و حالا او را به کنش واداشته اســت. او نمی تواند یاریگر همه 
نیازمندان باشــد و می داند که خانواده های آبرودار زیادی در 
این محله هســتند که هرگز حاضر نیستند به خاطر نیاز مادی 
دست جلو کسی دراز کنند. می گوید: من از نگاه مادی مسئله 
را دیدم. خانواده های زیادی در این محله هســتند که دغدغه 
مالی دارند و یکی از راه هایی که می شود به صورت غیرمستقیم 
به آن ها کمک کرد، همین ایجاد اشتغال است. اگر به یک نفر 
۵۰۰هزار تومان پول بدهی، به خاطر شــأنی که برای خودش 
قائل اســت، ناراحت می شود ولی وقتی کار کند، با افتخار آن 

پول را می گیرد و خرج می کند.
حســینی نمی تواند احساســاتش را در کارش نادیده بگیرد. 
احساساتی که از بچه ها وام گرفته است و روی تصمیمش برای 
حضور در سیدی بی تأثیر نبوده است: شاید اگر در سال حدود 
۳۰۰ تا ۴۰۰ اجرا داشته باشم، حدود ۵۰اجرا در منطقه سیدی 
است. اگر حساب کنید که در هر مدرسه حدود ۳۰۰دانش آموز 
باشــد، یعنی در حضور ۱۵۰۰۰بچه اجرا داشته ام. قطعا این 
تعداد کودک که هر کدام منش خودش را داشته، توانسته است 
در ذهنم تلنگری ایجاد کنند. خارج از این، در کارم با اولیا هم 
ارتباط گرفته ام که آن هم بی تأثیر نبوده اســت. البته بچه ها از 
نداشــتن و فقر باوری ندارند و از بی پولی حرف نمی زنند ولی 
من خوب می فهمم که این بچه در چه فضایی زندگی می کند. 
چون بچه ها روح زلال و کودکانه ای دارند و بعضی چیزها را بیان 
نمی کنند ولی از رفتارشان می شود فهمید. بحث نداشتن را به 
زبان نمی آورند ولی مسائلی مانند پوشش به ما کمک می کند 
که واقعیت را بدانیم. من هیچ وقت مستقیم وارد کمک به بچه ها 
نشده ام. یک بار در این محله داشتم برنامه اجرا می کردم. یکی 
از پســرها به جزو آمد و گفت: «عمو چون من لباس ورزشی 
نداشتم مرا در تیم راه نداده اند.» برای او و دوستش لباس خریدم 

تا بتوانند بازی کنند.
او پیش از این با هرکدام از خیاط ها جلســه داشته تا از شرایط 
زندگی شان مطلع شود و سعی کرده از میان کسانی که داوطلب 
شده اند،  کسانی را انتخاب کند که هم عاشق کار باشند و هم به 
آن نیاز داشته باشند: همین امروز قرار است تعدادی برای آزمون 
خیاطی به اینجا بیایند و از آن ها آزمون گرفته شود. بیشتر کسانی 
که می آیند، ســابقه کار دارند و ما به آن ها اعتماد کرده ایم. من 
حتی برنامه ریزی کرده ام که اگر کسی به کارگاه ما آمد، بتوانیم 
با اهدای بسته های معیشــتی کمکش کنیم. حالا برنامه های 
دیگری هم دارم که به مرور اجرایی می کنم. برنامه هایی که به 

نفع کسانی باشد که در این محل کار می کنند.

یم  سفارش کار دار
پیدا کردن کســانی که به آن ها اعتماد کنند و کارهایشــان را به 
آن ها بسپارند، کار ساده ای نیســت، اما حسینی در این زمینه 
تلاش زیادی کرده است تا بتواند با تولید ی ها و کلی فروشی ها 

ارتباط برقرار کند. حتی در نمایشگاه بین المللی پوشاک از این 
فرصت اســتفاده می کند تا با تولید کننده ها ارتباط برقرار کند. 
حالا اولین سفارش را از یک واحد پوشاک که لباس بیمارستانی 
تولید می کنــد، گرفته اند: از تولیدی که لباس بیمارســتانی و 
یک بار مصرف تولید می کند، تعداد زیادی سفارش گرفته ایم 
و شروع کارمان با این لباس است. ابتدای امر از بحث خیریه 
بودن کار اطلاعی نداشتند، وقتی فهمیدند من هیچ سررشته ای 
از ســری دوزی و تولیدی ندارم، گفتند کار سختی است، ولی 
من به کمک خدا امید بســته ام و مطمئنم نتیجه کار را خواهم 
گرفت. من سعی کرده ام از کار آسان شروع کنم تا بتوانیم اعتماد 

مشتری را جلب کنیم.
او در طول مدتی که تصمیم به راه اندازی این کار گرفته است، 
با دفتر بازآفرینی خلج ارتباط تنگاتنگی برقرار کرده اســت. 
حسینی می گوید: من در این مســیر خیلی تحقیق کردم تا از 
قابلیت ســازمان بازآفرینی استفاده کنم. این سازمان با محله 
ارتباط می گیــرد و ما از این ارتباط بهره بردیم و آن ها در جذب 
نیرو به ما کمک کردند. برای یافتن مــکان هم با من همراهی 
گهی دادن نمی توانستم به این ارتباط  کردند. من هیچ وقت با آ
دســت پیدا کنم.از برنامه های درازمدتش این است که بتواند 
برای جوانان محله هم شــغل ایجاد کند: من برای آقایان هم 
برنامه دارم که به مرور در کارهای پروژه ای از نوجوانان و جوانان 
کمک بگیرم و برای آن ها نیز اشتغال زایی کنم. دوتا از بچه هایی 

که با من همکاری می کنند، بچه های سیدی هستند.
 آن ها وقتی وارد گروه شدند، هیچ تجربه ای در اجرا نداشتند، 
ولی به مرور کار را آموخته اند. در گروه هفت نفره رنگین کمان 
یکی از آن ها کارهای صدابرداری را بر عهده دارد و دیگری در 

گروه تئاتر مشغول است.

 افتتاح رسمی یک تولیدی
این تولیدی با حضور مســئولان شهری و سازمان بازآفرینی و 
تعدادی از اهالی محله به صورت رسمی افتتاح شد تا مسیرش 
را به سوی اشتغال بانوان محله خلج بگشاید. دفتر توسعه خلج 
با توجه به اینکه یکــی از اهدافش افزایش توانمندی اقتصادی 
در محلات حاشیه نشین است، در مسیر راه اندازی این کارگاه 

همراه و هم پای حسینی بوده است.
 موسی خانی، مدیر دفتر توسعه خلج، در افتتاحیه این تولیدی 
درباره اهدافی که دفتر در حمایت از اشتغال زایی دارد، گفت: 
حدود ۲ماه است که پیگیر این کار هستیم و جلسات متعددی 
برگزار کردیم. با توجه به ظرفیت خیاطی و صنایع دستی محله 
با آقای حســینی در یافتن مکان مناسب و اســتخدام نیروها 
همکاری کردیم تا این کار به ثمر بنشــیند. هدف این است که 
در جایی که هستیم متوقف نشویم و نیروهای بیشتری از محله 

در کارگاه مشغول باشند.
کید  خجســته، رئیس اداره فرهنگی اجتماعــی منطقه۷، با تأ
بر اینکه دفتر توســعه خلج از دفاتر فعال منطقه است، اظهار 
کرد: وجود چنین کارگاه هایی به اشــتغال به خصوص اشتغال 
بانوان کمک خوبی می کند. ما در محدوده ســیدی و خلج و 
طرق ظرفیت های خوبی داریم که شناسایی نشده اند و شاید با 
کمک شورای اجتماعی محلات و دفاتر تسهیلگری بتوانیم از 
این ظرفیت ها استفاده کنیم.ارشاد سرابی، مسئول امور راهبری 
ســازمان بازآفرینی، نیز اظهار کرد: مدیریت شهری صدای 
اعتراض ساکنان محله را که ســرانه خدمات کمتری دریافت 
می کنند شــنید و دفاتر توســعه را در محلات به راه انداخت. 
مشارکت اهالی مسیری است که می تواند راهی بسازد تا برای 
بهبود این محلات گام برداشــت. آنچه مهم است، این است 
که کیفیت زندگی شــهروندان در این محلات بهبود پیدا کند 
و مسائل اقتصادی و کالبدی و اجتماعی در این محلات حل 
شود. دفاتر توســعه روند دریافت خدمات را در این محلات 
تســهیل می کنند. این توســعه می تواند از کاهش آسیب ها تا 
افزایــش توانمندی اقتصادی تا بهبود فضای کالبدی باشــد. 
همه افراد می توانند کمک کنند تــا فضای محله جای بهتری 
برای زندگی باشد. از دفتر خلج ممنونیم که نگاه همه جانبه ای 

برای توسعه محله دارد. 
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محلات منطقه مــا : عنصرى، 17شــهريور،كوى 
كارگران، مقدم، كوشش، كوى پليس، پروين اعتصامى 
المهدى، ســيدى ، ولى عصر(عج)، عســكريه، انقلاب 

بهارستان،  ابوذر، ايمان، رباط، ايوان، طرق

 در ۲رده  
نونهالان و 
نوجوانان مقام 
اول و در رده  
سنی جوانان 
مقام سوم را به 
دست آوردیم

پیشنهاد محل دبیرخانه  
شوراهای اجتماعی 

منطقه٧

هم محلی

چندین سالن فوتسال و مجموعه  ورزشی روباز فرصت خوبی را 
برای نوجوانان و جوانان این رشته در سیدی فراهم کرده است تا 
در این رشته ورزشی پیشرفت کنند. البته نباید فراموش کنیم تنها 
سخت افزار نمی تواند زمینه ساز رشد و شکوفایی یک استعداد 
باشد و برای کشف یک ظرفیت نیاز به متخصصان نیز داریم که 
بتوانند با دانش و مهارت خود زمینه ساز موفقیت افرادی شوند 
که استعداد دارند. ســیدعلی حسینی، فوتبالیست سابق محله 
سیدی، یکی از همین افراد است که تلاش می کند باعث رشد و پیشرفت نوجوانان و جوانان 
محله خود باشد.سالن ورزشی گوهرشاد در بوستان قائم محل تمرین ده ها نوجوان و جوان 
محدوده  سیدی است. پنجشــنبه ها این ورزشکاران با ورود به این سالن و بر تن کردن لباس 
ورزشی، گوش به حرف مربی باســابقه خود می دهند، به این امید که با دانش او به اهداف و 

آرزوهایشان دست پیدا کنند.
حسینی، مربی تیم فوتسال سالن گوهرشاد، از سابقه  ورزشی خود می گوید: بیش از ۲۵سال 
است که در ورزش فوتبال  مشغول هستم. من در رده های پایه تمام تیم های مطرح مشهد مانند 
ابومسلم و پیام حضور داشتم تا اینکه سربازی ام را در تیم فجرسپاسی بازی کردم و پس از آن 
فوتبال را در رده بزرگ ســالان به دلیل مشکلات مالی و تشکیل خانواده کنار گذاشتم. علاوه 

بر بازی سابقه  کار اجرایی نیز در هیئت فوتبال داشتم و همچنان با آن ها همکاری می کنم.

 احساس مسئولیت و عشق
حســینی درباره دلیل فعالیت خود در قالب مربیگری سنین پایه این گونه می گوید: با ساخت 
سالن شهدای گوهرشاد که حدود ۳سال از آن می گذرد، من در محله  خودم کارم را آغاز کردم. 
علت آن نیز این بود که من از بدنه  فوتبال هستم و احساس مسئولیت اجتماعی می کنم. علاوه 
بر این، به این کار و محله علاقه  دارم. من دوست دارم تجربیاتی که به دست آوردم را در اختیار 
بچه های سیدی قرار دهم و با افتخار این کار را انجام می دهم.این مربی فوتسال درباره درآمدها 
و هزینه های تیم خود می گوید: من به این کار دیدگاه درآمدی ندارم. در ماه تنها ۲۰هزار تومان 
شهریه از بازیکنان می گیریم که این رقم پاسخ گوی هزینه های ما نیست. برای پرداخت هزینه ها 
گاهی از خیران کمک می گیریم و برخی اوقات اسپانسر پیدا می کنیم و اگر نشد حتی خودم آن را 
پرداخت می کنم تا این تیم سرپا بماند. این را هم اضافه کنم که حدود ۳۰درصد از خانواده های 

شاگردان من زیر پوشش خیریه هستند و ما از آن ها شهریه  نمی گیریم.

 آموزش زندگی همراه با ورزش
حســینی تنها به شاگردانش فوتسال را آموزش نمی دهد. او در کنار ورزش به آموزش مسائل 

اجتماعــی و مذهبی نیز می پردازد. این مربی می گوید: به دلیل علاقه ای که بچه ها به فوتبال 
نشان می دهند، من آن ها را به برخی برنامه های مذهبی و فرهنگی مانند دعای ندبه و جلسات 
مذهبی جذب می کنم. ما حتی چندی پیش جلســه قرائت قرآن تیم را شکل دادیم و آن را در 

منازل خود بازیکنانی که داوطلب هستند، برگزار می کنیم.

 کسب مقام در اولین رقابت
حدود ۴۰بازیکن در رده های سنی ۸ تا ۱۶سال زیر نظر حسینی تمرین می کنند که این تعداد 
در تابســتان به حدود ۱۰۰نفر می رسد. شــاگردان این مربی در اولین مسابقاتی که شرکت 
کردند، توانستند با موفقیت  خارج شوند. بازیکن سابق فوتبال از نتایج حضور شاگردانش در 
رقابت ها بیان می کند: برای اولین باری که در رقابت های محلات در تابستان امسال شرکت 
کردیم در ۲رده  نونهالان و نوجوانان مقام اول و در رده  سنی جوانان مقام سوم را به دست آوردیم. 
در این ۲ســال که تیم تشکیل شده است، یکی دیگر از دستاوردهای ما این بوده که توانستیم 
سطح بازی ۱۵بازیکن را که کار خود را از همین ســالن شروع کردند، با کمک خیریه ارتقا 
دهیم و آن ها در لیگ مشهد در رده های سنی پایه حضور دارند. علاوه بر این سهمیه  دسته زیر 

۱۵سال و زیر ۱۷سال فوتبال را به دست آوردیم.
البته ما به علت اینکه در سیدی زمین چمن فوتبال نداریم، بیشتر تمرینات پایه و تکنیک ها را 
در سالن به بازیکنان آموزش می دهیم و بنا به ظرفیت و علاقه  ای که بچه ها نشان دادند، آن ها 

را به فوتبال سوق دادیم و در این مسابقات شرکت کردیم.

 نبود زمین چمن فوتبال 
مربی فوتبال با انتقاد از نبود زمین چمن در سیدی، ادامه می دهد: برای شکوفا شدن استعداد 
۳عامل نیاز است. اول زیرساخت یعنی زمین فوتبال لازم است. بچه های ما مجبورند برای 
بازی در زمین فوتبال مســافت زیادی طی کنند. دومین عامل اســتعدادیاب و سومین هم 
متخصص است تا آن ها را پرورش دهد. به دلیل نبود یا کمبود این ۳عامل به خصوص زمین 
فوتبال، بسیاری از استعدادهای محدوده سیدی می سوزند، با وجود اینکه اینجا می تواند در 
استان و حتی کشور مطرح شود.حسینی می افزاید: متأسفانه از زمانی که زمین های خاکی فوتبال 
در سیدی از بین رفته است، کمتر شاهد شکوفا شدن استعداد فوتبالی هستیم. در گذشته مسابقاتی 
در زمین های خاکی برگزار می کردیم که بیش از ۱۰۰۰نفر با آن درگیر می شدند، اما از زمانی که 
این زمین ها از بین رفت و جایگزینی هم برای آن ها احداث نشد، علاوه بر عدم ظهور استعداد، 
نشاط و شادابی را که با فوتبال در محله وجود داشت نیز از دست دادیم. البته هنوز فرصت هست و 
می شود با ورود متخصصان و ایجاد زیرساخت دوباره شاهد شکوفا شدن استعدادهای فوتبالی 

و نشاط اجتماعی به واسطه فوتبال در سیدی باشیم. 

تلاش مربی جوان برای پرورش فوتبالیست های آینده در منطقه سیدی

از فوتبال درآمدى ندارم

بخشنده
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در شبی که شاهد نزول برکت آسمانی و نامناسب بودن شرایط جوی بودیم، هزاران 
محل  به  را  خود  نزدیک  و  دور  از  سالمند  تا  گرفته  کودک  از  طرق  ساکنان  از  نفر 
ین مراسمی بود که در طرق برای شهادت  سردار  مراسمی رسانده بودند که بزرگ تر

سلیمانی برگزار می شد.

کارشــناس فرهنگی منطقه گفت: محلی را برای مرکزیت فعالیت های شوراهای 
اجتماعی منطقه۷ در بوستان ســلام به دبیرخانه  شورای اجتماعی پیشنهاد دادیم 
که در صورت تأییــد نهایی، این محل به شــوراهای اجتماعــی اختصاص پیدا 

خواهد کرد.

به گزارش شهرآرامحله، علیپور ادامه داد: این مکان در بوستان قرار دارد و دسترسی به آن 
برای اعضای شورا ساده است. شوراهای اجتماعی در صورت تأیید این مکان می توانند 
جلسات خود را در آن برگزار کنند و شــهروندان نیز به آن ها مراجعه کنند. در واقع این 

محل به دبیرخانه شوراهای اجتماعی منطقه تبدیل خواهد شد. 

سرمای هوا در شبی که مراسم برگزار می شد، استخوان سوز 
بود، اما درون مردم گرمای آتشــی که از داغ شهادت سردار 
ســلیمانی روشن شــده، همچنان پابرجا بود و هیچ چیزی 
نمی توانست مانع آن ها برای عرض ارادت به سردار سلیمانی 
شود. در اولین قسمت این برنامه ۳قاری آیاتی از قرآن کریم را 
قرائت کردند و پس از آن حجت الاسلام فرزانه، امام جمعه 
موقت مشــهد، به پشت تریبون رفت و دقایقی از شخصیت 
سردار ســلیمانی و آنچه او را به این مقام رسانده بود، سخن 

گفت.

 رسیدن سردار سلیمانی به کمال
امام جمعه موقت مشهد در این مراســم بیان کرد: شهید 
قاسم ســلیمانی در ۳مرحله از زندگی خود به این مقام و 
کمال دست یافت. اولین مرحله ۸سال دفاع مقدس بود. 
سردار در جنگ به یک حد از کمال رسید. البته درخشش 
خیره کننده  ایشان را کسی نمی دید. دومین مرحله ، ورود 

ایشان به فرماندهی سپاه قدس بود. 
سردار سلیمانی از مرزهای کشور خارج شد و سرنوشت 
۵ملــت را تغییــر داد و در ابتدا در جنــگ ۳۳روزه لبنان 

حضور داشت.
حجت الاســلام فرزانه ادامــه داد: اگر ســلیمانی نبود، 
حزب ا... لبنــان در جنگ پیروز نمی شــد. عراق دومین 
کشوری اســت که رهبری نیز درباره آن فرمودند «سردار 
ســلیمانی عراق را ۲بــار از چنگال آمریــکا نجات داده 
یب  اســت.» و ما امروز می بینیم که مجلــس عراق تصو
می کند آمریکا از این کشــور بیرون برود. مرحله ســوم 
نوار غزه بود. غزه همیشــه در مقابل اســرائیل شکســت 
می خورد، تا اینکه سردار از غزه  شکست خورده یک غزه  
پیروز ساخت. چهارمین کشــور سوریه است که سردار 
ســلیمانی با نبرد با داعش توانســت پیروز شود و آخرین 
ملت مــردم مظلوم یمن بودند. ســلیمانی به یمن رفت و 

مدتی آنجا بود و سرنوشت یمن را به اینجا رساند.

امام جمعه  موقت مشهد افزود: سومین مرحله  از زندگی 
سردار سلیمانی شــهادت ایشان بود. یک انسان اگر قرار 
اســت به یک الگو تبدیل شود، برای آن خون لازم است. 
اگر او به شهادت نمی رســید، برای آیندگان به یک اسوه 

تبدیل نمی شد.

تداوم برنامه های شهادت سردار تا ۲۲بهمن
در حاشــیه این مراســم با حسین کوهســتانی، از مجریان 
این مراســم، به گفت وگو پرداختیم. کوهستانی گفت: این 
برنامه به همت مساجد، قرارگاه فرهنگی بسیج، مردم، اداره 
آب رســانی و صندوق قرض الحسنه این شــهرک در ادامه 
مراسم هایی که برای بزرگداشــت سردار سلیمانی در طرق 

برگزار گردید، برپاشد.
کوهستانی ادامه داد: تا امروز حدود ۳۰برنامه در طرق برای 
شهادت سردار سلیمانی برگزار شده است و این برنامه ها تا 
چهلمین روز از شــهادت او ادامه خواهد داشــت. ما قصد 
داریم در چهلمین روز از شــهادت ســردار که مصادف با 
۲۲بهمن است، یک برنامه به مراتب بزرگ تر و باشکوه تر در 

همین مکان برگزار کنیم.
کوهســتانی درباره اســتقبال مردم طرق از مراسم های 
پاسداشت از سردار سلیمانی اظهار کرد: با وجود تاریکی 
هوا و شرایط بد جوی شاهد استقبال پرشور مردم بودیم. 
البته مردم طرق از روز جمعه که خبر شــهادت ســردار 
را شــنیدند، در هر جایی که مراســمی برای شهید برگزار 
می شد، شرکت کردند. دلیل استقبال نیز این بود که مردم 
طرق، مردم ایران و مردم جهان مدیون ســردار سلیمانی 
هســتند. شــرف، مردانگی و هرآنچه در یک مرد مدنظر 
اســت، به معنای تمام کلمه در وجود قاســم ســلیمانی 
بود. این مردم خود را مدیون ســردار می دانند. البته مردم 
طرق نه تنها حضور داشــتند بلکه زمان، پول و هر آنچه را 
که داشــتند، در اختیار برنامه های پاسداشت این شهید 

قرار دادند. 

در محـــله

آی خبــــر

جلائیان

برگزاری مراسم پرشور پاسداشت سپهبد شهید قاسم سلیمانی در طرق

شكوه يك سردار

جلائیان-از ۱۴دی به مدت یک هفته در تقویم «هفته  ملی بسیج آموزش همگانی تغذیه» در کشور قرار 
دارد که مسئولیت اجرای آن را در منطقه۷ مرکز بهداشت شماره۵ بر عهده داشت. به همین مناسبت به این 
مرکز در خیابان صبای غربی۲۱ می رویم و با سیدســیمین سیدی، کارشــناس تغذیه این مرکز، درباره 

برنامه ها و اهداف این طرح به گفت وگو می پردازیم.  
کارشناس تغذیه مرکز بهداشت شماره۵ از چگونگی اجرای این طرح در منطقه۷ می گوید: از ۱۴ تا ۳۰دی 
طرح بسیج آموزش همگانی تغذیه را در منطقه و مکان های زیر پوشش مرکز برگزار می کنیم، البته در تمام ایام 
سال در مراکز بهداشتی مباحث ســلامت تغذیه به مراجعان آموزش داده می شود، اما در این مدت جامع و 

کامل تر به آموزش شهروندان می پردازیم و در این مدت اطلاع رسانی بیشتری انجام می شود.
سیدی ادامه داد: امسال دهمین سال است که این طرح در کشور انجام می شود و هر سال برای آن شعاری در 
نظر گرفته می شود. امسال شعار ما «ترویج الگوی سالم با جایگزین های سالم» است. ما باید الگوی غذایی 

سالم داشته باشیم. اگر ما از الگوی سالم پیروی کنیم، ضامن اصلی سلامتی و سالم بودن ما خواهد بود. 
گاهی بخشی به شهروندان،  کارشناس تغذیه مرکز بهداشت شماره۵ درباره برنامه های پیش بینی شده برای آ
اظهار می کند: در زمان اجرای این طرح، به مباحث آموزشــی برای جایگزینی موادغذایی ســالم خواهیم 
پرداخت. انتقال پیام های تغذیه  از طریق مشاورهای آموزشی پیش از ازدواج، آموزش هایی که در پایگاه های 

ما به مراجعان داده می شود و برخی مباحث آموزشی نیز در زمان اجرای برنامه ها ارائه می گردد.
وی ادامه می دهد: دلیل اصلی تمرکز ما بر آموزش اســت که ارکان اصلی ســلامتی، خودمراقبتی و توجه به 
تغذیه و الگوی مصرف غذا از سوی خود فرد انجام می شود. خودمراقبتی یعنی هر فردی باید از مفهوم تعادل 
گاه باشــد و بتواند نیازهای تغذیه خودش را برطرف کند و به جای مصرف  و تناسب در برنامه غذایی روزانه آ
بی رویه از مواد غذایی که مصرف زیادش یک عامل خطرســاز برای بیماری های غیرواگیر و به خطر افتادن 
سلامتی با اشکال چاقی، لاغری و کوتاهی قد می شود، از غذاهای سلامت محور با توجه به شرایط اقتصادی 
خانواده استفاده کند. اهدافی که ما می توانیم با اجرای این برنامه ها در نظر داشته باشیم ، عبارت اند از :تغییر 
نگرش خانواده ها درباره تغذیه و جایگزینی موادغذایی سالم، جلب حمایت مسئولانی که می توانند در عرصه 
تغذیه نقش ایفا  کنند و اینکه با آموزش همگانی شــهروندان را به سمت وسویی سوق دهیم که دنبال آموزش 

برای سلامتی خود بگردند و آن را مسئولیت فردی خود به حساب آورند.
کارشناس مرکز بهداشت شماره۵ می گوید: این طرح در تمام مراکز بهداشت در حال انجام است و همچنین 
جلسات آموزشی در مدارس و مهدکودک ها، محیط های کار، دانشــگاه های زیر پوشش و آموزش به زنان 
روستایی و عشایری با همکاری جهاد کشــاورزی در حال انجام است. همچنین ما جشنواره  غذا را به بهانه 
این برنامه در فرهنگ سرای غدیر برگزار می کنیم تا به شهروندان آموزش دهیم غذای سالم چه چیزی است. 
ســیدی می افزاید: گروه مخاطبان ما عموم مردم هســتند، اما ما برای تأثیرگذاری بیشتر سعی کردیم آن ها را 
دســته بندی کنیم و مادران و دانش آموزان را مدنظر قرار دادیم. بیشتر توجهمان به سمت مرکز کانون خانواده 
است که بانوان هستند. ما بیشتر با بانوان کار می کنیم و اصل کار ما آموزش است و در قالب همین برنامه ها با 

دادن مکمل های تغذیه  به مادران از کمبودهای تغذیه خانواده جلوگیری می کنیم.

آموزش به شهروندان در قالب طرح ملی بسیج آموزش همگانی تغذیهآموزش به شهروندان در قالب طرح ملی بسیج آموزش همگانی تغذیه

اولويت، الگوى غذايى سالم 
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محلات منطقه مــا : عنصرى، 17شــهريور،كوى 
كارگران، مقدم، كوشش، كوى پليس، پروين اعتصامى 
المهدى، ســيدى ، ولى عصر(عج)، عســكريه، انقلاب 

بهارستان،  ابوذر، ايمان، رباط، ايوان، طرق

مردمک

روزی که برف بارید

موقعیت:
بوستان طرق

رئیس اداره فضای سبز منطقه از فعالیت های این 
اداره در راستای صیانت از درختان در زمان بارش 

رحمت الهی در منطقه خبر داد.

رئیس اداره خدمات شهری منطقه به ارائه گزارشی 
از اقدامات این اداره در روزهای سرد برفی مشهد 

پرداخت.

آماده باش اداره خدمات شهرى منطقهبرف تكانى از شاخه هاى درختان

مشهد،   اتوبوس رانی  سازمان  روابط عمومی  گزارش  به 
سعید حسینقلی زاده مقدم، مدیرعامل این سازمان، درباره 
تشییع  مراسم  در  رانی  اتوبوس  ویژه سازمان  سرویس دهی 
به  سلیمانی  قاسم  حاج  شهید  سپهبد  سردار  مطهر  پیکر 
شهروندان مشهدی، اظهار کرد: حسب هماهنگی با شورای 
به  رایگان  و شهرداری مشهد، سرویس دهی  اسلامی شهر 
مراسم  در  شرکت  برای  سلیمانی  سردار  شهادت  عزاداران 

تشییع پیکر این شهید و ابومهدی المهندس انجام شد.
حســینقلی زاده مقدم ادامه داد: ســرویس دهی این مراسم 
تا زمان برگشت شهروندان مشــهدی با ۵۴۶۰ساعت و با 

۵۱۲دستگاه اتوبوس انجام شد. 
مدیرعامــل ســازمان اتوبوس رانــی افــزود: در ایــن روز 
ســرویس دهی رایــگان از ســاعت۱۰:۳۰ آغــاز و تــا 
ســاعت۲۰:۳۰ انجام شــد. پس از آن نیز بــه دلیل حضور 
عزاداران در حرم مطهر امام رضا(ع) سرویس دهی فوق العاده 

تا ساعت۲۴ به این عزیزان انجام شد.

ناوگان اتوبوس رانی مشهد در مراسم تشییع شهید 
سلیمانی و ابومهدی المهندس سرویس دهی 

بی سابقه ای داشت.

ثبت 5460ساعت سرويس دهى رايگان

با   گفت:  طیبی  مهدی  شهرآرامحله،  گزارش  به 
سبز  فضای  نیروهای  الهی  رحمت  بارش  آغاز 
و  گرفتند  قرار  کامل  آماده باش  در  منطقه  شهرداری 
شبانه روزی  به صورت  اداره  این  کارکنان  از  بسیاری 
اداره فضای  رئیس  داشتند.  کار خود حضور  در محل 
نیروهای  مأموریت  داد:  ادامه  منطقه  شهرداری  سبز 
فضای سبز در زمان بارش ها برف تکانی از شاخه های 
شاخه های  شدن  شکسته  از  جلوگیری  برای  درختان 
و  مبلمان  ابنیه،  معابر،  نظافت  همچنین  و  درختان 
شهروندان  تا  بود  بوستان ها  در  کودکان  بازی  فضای 
در  برف  زیبایی های  از  راحتی  و  امنیت  با  بتوانند 

ببرند. بهره  منطقه  بوستان های 
طیبی در انتها افزود: نیروهای ما در بارش های اخیر تا صبح 
روز یکشنبه ۱۵اصله درخت و ۵۷۶شاخه شکسته را گزارش 
کردند و در کمترین زمان اکیپ های اداره فضای سبز برای 

انتقال آن ها اقدام کردند.

سدمعبر!
پنچرگیری  و  لاستیک فروشی  مغازه  زمانى:   
در  را  خودروها  تعمیر  کوشش۲۲،  نبش  در 
پیاده رو انجام می دهد و باعث ایجاد سدمعبر 
این  به  اخطار  درخواست  می شود.  محل  در 

واحد صنفی را داریم

و  انجام شد  از محل  بازدید    :137 پاسخ  
موردی مبنی بر فعالیت خارج از واحد صنفی 
مشاهده نشد اما اخطار درباره دپوی لاستیک 

ضایعاتی در معبر به متصدی ابلاغ شد.

 ۴۵ تا   ۳ صدر  فاصله  در  اسماعيل پور:   
که  متعددی  حفاری های  علت  به  آسفالت 
ناهموار است.  بسیار  انجام شده،  در گذشته 

درخواست روکش آسفالت را داریم.

نوع  تا ۳۱  آسفالت صدر ۳     :137 پاسخ  
یک است و مشکلی ندارد، اما حدفاصل صدر 
۳۳ تا ۴۵ درصورت پایان حفاری شرکت های 
خدماتی و طبق اولویت روکش آسفالت معابر 

در سال های آینده اقدام خواهد شد.

گفت:   طهماسبی  مرتضی  شهرآرامحله،  گزارش  به 
در  خدمات شهری  نیروهای  الهی  بارش  آغاز  با 
آماده باش کامل برای خدمت به شهروندان قرار گرفتند و 
مانند  تجهیزاتی  و  خدمات شهری  نیروهای  از  ۳۶۰نفر 
۲دستگاه  برف روب،  بیل  چندین  گریدر،  ۱۹دستگاه 
از  و...  دستی  نمک پاش  ۵دستگاه  مکانیزه،  نمک پاش 
روز شنبه ظهر در آماده باش بودند.  طهماسبی ادامه داد: 
بارش  پایان  تا  شنبه  از  نیز  خدمات شهری  کارشناسان 
برف در سر کار خود حاضر بودند و به خدمت رسانی به 
ما در معابر اصلی  اولویت اصلی  پرداختند.  شهروندان 
منطقه پیاده روها، ایستگاه های اتوبوس و مترو، مدارس، 
مساجد، بیمارستان ها و سایر اماکن عمومی و سپس معابر 
از  با درخواست  اداره خدمات شهری  فرعی است. رئیس 
شهروندان برای کمک به نیروهای خدمات شهری، افزود: 
می خواهیم  شهروندان  از  برف،  شدید  بارش  به  توجه  با 

نیروهای خدمات شهری را در این امر یاری کنند.

آخرین خبر

این ســتون به حرف مردم و پیام های ســاکنان 
منطقه اختصاص دارد. شــهروندان می توانند 
مشــکلات محلــه خــود را با شــماره تماس 
۳۷۲۸۸۸۸۱  و پیامک ۳۰۰۰۷۲۸۹با ما در 
میان بگذارند تا آن را به گوش مسئولان برسانیم.

دریافتی

صاحب امتیاز: شهرداری مشهد  
مدیر عامل موسسه شهرآرا: مجیدخرمی

سردبیر شهرآرا محله: رضا سلیمان نوری  
مدیر منطقه۷شهرآرا: مژگان حسینی      

دبیر شهرآرا محله منطقه۷: سیده نعیمه زینبی
تلفن شهرآرامحله منطقه۷:  ۳۳۴۴۱۱۷۴                                                                                                                            

تلفن دفتر مركزی: ۳۷۲۸۸۸۸۱-۵ 
تلفن روابط عمومی: ۳۷۲۴۳۱۱۰ 

نمابر:  ۳۷۲۳۸۳۱۰ 
شماره پیامک:۳۰۰۰۷۲۸۹ 

دفتر مرکزی روزنامه شهرآرا:  میدان شهدا
 نبش دانشگاه یک 

دفتر منطقه۷: خیابان پروین اعتصامی۱۸
پشت ساختمان شهرداری منطقه۷

mahalle7@ shahrara.ir :پست الکترونیک
@ShahraraMahaleh  :کانال شهرآرا محله

دریافت نسخه الکترونیک شهرآرامحله از:  
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تخليه باكس زباله
بايلر:    نبش شهید خاکستری۳۰ باکس زباله 
را  باکس  تخلیه  درخواست  و  است  شده  پر 

داریم.

پاسخ  137:     در پی تماس این شهروند گرامی 
باکس زباله تخلیه شد.


